
PROTOKÓŁ NR XIII/15 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 29 września 2015 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram XIII sesję Rady Gminy 
Kostomłoty. Witam na dzisiejszym posiedzeniu wszystkich radnych gminnych, Pana 
Wójta, kierowników jednostek organizacyjnych oraz pracowników UG, zaproszonych 
gości, witam Pana Wicestarostę Powiatu Średzkiego Grzegorza Pierzchalskiego,  witam 
Pana Kazimierza Bubę, Członka Zarządu Powiatu, witam Pana Komendanta Powiatowego 
Policji Dariusza Łopuszańskiego, szefa naszego posterunku w Kostomłotach Pana Pawła 
Rosenbiegera i wszystkich przybyłych. Zanim przystąpimy do oficjalnego rozpoczęcia 
sesji w dniu dzisiejszym, chcieliśmy złożyć podziękowania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak w imieniu Rady Gminy Kostomłoty oraz 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożyli podziękowania dla Pani Marii Jadach w związku z 
zakończeniem pracy na stanowisku dyrektora GOOSz w Kostomłotach, a także Panu 
Tomaszowi Kościelskiemu za zorganizowanie w Kościele pw. Podwyższenia Krzyża Św. w 
Kostomłotach dwóch koncertów (Muzyki Poważnej w dniu 14.06.2015 r. oraz Miłosierdzia 
w dniu 19.09.2015 r.). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę Państwa. Także w dniu 
dzisiejszym przybył do nas Pan Komendant Powiatowej Policji Dariusz Łopuszański z 
dobrą informacją. Mamy dużo nowszy samochód oddelegowany do patrolowania naszej 
Gminy i Gminy Udanin dzięki dofinansowaniu przez Radę Gminy Kostomłoty do innego 
samochodu, który został skierowany do Środy Śl. Może coś więcej Panie Komendancie w 
tej sprawie.  
 
Dariusz Łopuszański – Dziękuję za zaproszenie. Nie ukrywam, że chciałem osobiście 
przyjechać i podziękować Państwu za to dofinansowanie do zakupu samochodu. Kwota, 
która została przeznaczona wspólnie jest kwotą, którą przeznaczył Udanin plus Powiat 
Średzki do zakupu samochodu mniejszego, w niższej klasie. Jest to oznakowany opel 
corsa, który trafił gównie do dzielnicowych z terenu Środy Śl., ale również ma swoje 
przeznaczenie do wszystkich działań profilaktycznych, prewencji kryminalnej. Do tych 
wszystkich spotkań, gdzie przyjeżdżają policjanci ze Środy Śl. i wspomagają tutejszych 
policjantów we wszelkich pogadankach. To, co tutaj Pani powiedziała żegnając się, że o 
dzieciach trzeba pamiętać i właśnie m.in. przyjeżdżamy do tych dzieci. Samochód będzie 
służył do takich celów. Udało się przesunąć inny samochód, który służył w innej komórce 
do posterunku w Kostomłotach i będzie służył dzielnicowym z terenu Kostomłotów i 
Udanina. Nie wiem, czy Państwo zauważyli, że udało się w końcu doprowadzić do tego, że 
będą dwa srebrne samochody, tak jak powinno być. Tamten wiekowy fiat palio weekend 
poszedł na „żyletki”,  jak to się ładnie mówi; swoje wysłużył. Również renault thalia, 
które tutaj wcześniej jeździło zostało też zabranie i jego żywot też już jest niestety krótki. 
Przychodzi taki czas, że się nie opłaca samochodów remontować i trzeba inwestować. Ten 
ruch pozwolił na to, że niestety nie nowy, ale dużo nowszy, lepszy samochód trafił tutaj 
do posterunku i myślę, że sytuacja tutaj na terenie tych obu gmin na pewno będzie 
lepsza. Ale kwesta tego, że obydwa są takie same samochody i nie będzie problemu, 
jeżeli chociażby jak w tej chwili jest w naprawie, żeby był drugi samochód na miejscu. Ja 
ze swojej strony bardzo dziękuję za pomoc, za wsparcie. W tej chwili jest to tak 
naprawdę jedyna droga, żeby pojazdy w policji wymieniać, czyli współfinansowanie. Ileś 
lat temu ktoś spróbował takiego sposobu, czyli połowę daje budżet państwa, resort, a 
drugą połowę samorządy, które się dokładają do tego. Jest to najprostsza droga, a na 
dzień dzisiejszy szczerze powiedziawszy jedyna droga ku temu. Drugi samochód, który 
już jest zakupiony, ale nie został przekazany w tym roku, został zakupiony znowu ze 
środków przekazanych przez Gminę Środa Śl. i Gminę Miękinia, bo tamten samochód 
kosztował więcej. Jest to samochód nieoznakowany, który będzie jeździł jako 
wideorejestrator po drogach całego powiatu. Ten samochód jest najbardziej potrzebny. 



Mam cichą nadzieję, że resort może sam dołoży trzeci samochód, ale zobaczymy. Bardzo 
Państwu dziękuję. Inwestycja w bezpieczeństwo to jest jedna z najważniejszych 
inwestycji. Ja zawsze o tym mówię, bo to też jest inwestowanie w samego siebie. 
Zobowiązuję kierownika i jego ludzi do dbania o to, co mają, żeby służyło jak najdłużej.     
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W dzisiejszej sesji zgodnie z listą 
obecności uczestniczy 15 radnych, więc Rada ma moc uchwałodawczą.   
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał zaproponowany porządek obrad. 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 30.06.2015 r.   
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi 
Kostomłoty o łącznej powierzchni 1,20 ha oznaczoną numerem działki 190 i 189. 

8.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
9.  Informacje i komunikaty, m.in.: 

- informacja Przewodniczącego Rady Gminy Kostomłoty o oświadczeniach 
majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2014 r.  
- informacja Wójta Gminy Kostomłoty o oświadczeniach majątkowych składanych 
na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2014 r.  

10.  Wnioski i zapytania. 
11.  Sprawy bieżące. 
12.  Zakończenie obrad XIII  sesji Rady Gminy.                                   

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś chciałby złożyć propozycje do 
porządku obrad?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie Przewodniczący, proponuję wprowadzenie do 
porządku obrad uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Budżetu, Finansów i 
Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uchwała wpłynęła przed posiedzeniem 
sesji Rady. Wszyscy radni ją otrzymali. Kto z radnych jest za przyjęciem porządku w 
przedstawionej propozycji ze zmianą wnioskowaną przez Pana Wójta, proszę o 
podniesienie ręki. 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 30.06.2015 r.   
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi 
Kostomłoty o łącznej powierzchni 1,20 ha oznaczoną numerem działki 190 i 189. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Budżetu, Finansów i 
Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Kostomłoty. 

9.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
10.  Informacje i komunikaty, m.in.: 

- informacja Przewodniczącego Rady Gminy Kostomłoty o oświadczeniach 
majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2014 r.  
- informacja Wójta Gminy Kostomłoty o oświadczeniach majątkowych składanych 
na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2014 r.  

11.  Wnioski i zapytania. 
12.  Sprawy bieżące. 
13. Zakończenie obrad XIII  sesji Rady Gminy.    
 

Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt protokołu był wyłożony w Biurze 
Rady, uwagi nie wpłynęły. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z ostatniej 
sesji, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
od dnia od dnia 23.06.2015 r. do dnia 21.09.2015r. 
 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Montaż wiaty przystankowej w miejscowości Lisowice w ramach zadania 
inwestycyjnego "Budowa wiaty przystankowej w miejscowości Lisowice", wartość 
zadania 8.825,25 zł. 

3. Wypłata dotacji celowej dla Powiatu Średzkiego na zadanie pod nazwą 
"wykonanie jednokrotnego powierzchniowego utrwalenia nawierzchni asfaltowej 
wraz ze ścinką poboczy odcinków dróg powiatowych na terenie Gminy 
Kostomłoty" – kwota dotacji 100.000,00 zł. 

4. Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Zabłoto – 
wartość zadania 117.411,45 zł., przyznana dotacja z Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Dolnośląskiego 60.000,00 zł. 

5. Wykonanie dokumentacji projektowej, przedmiaru robót, kosztorysu 
inwestorskiego wraz z uzyskaniem decyzji pozwolenia na budowę dla 
przedsięwzięcia "Budowa drogi gminnej w miejscowości Kostomłoty, Zacisze”- 
wartość zadania 3.997,50 zł. 

6. Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Karczyce – 
wartość zadania 176.357,72 zł., przyznana dotacja z Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Dolnośląskiego 70.000,00 zł. 

7. Montaż w remizie OSP Paździorno bramy garażowej – wartość zadania 
14.760,00 zł. 

8. Dokonanie odbioru prac związanych z robotami malarskimi na sali gimnastycznej 
w Karczycach. 

9. Ogłoszenie konkursu i wybór dyrektora GOOSz oraz koordynatora ds. zdrowia. 
10. Kontrola projektu „Budowa sieci wod-kan wraz z drenarzem na terenie Gminy 

Kostomłoty” (protokół pokontrolny bez uwag). 
11.  Złożenie wniosku o płatność dla projektu „Budowa sieci wod-kan wraz z 

drenarzem na terenie Gminy Kostomłoty”. 
12. Podpisanie aneksu do umowy dotacji dla zadania „Odbudowa systemu melioracji 

w obrębie założeń pałacowo-parkowych w Piotrowicach”. 
13. Podpisanie aneksu i złożenie wniosku o płatność dla projektu „Plan gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Kostomłoty”. 
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14. Kontrola realizacji zadania publicznego realizowanego przez LZS Kostomłoty. 
15. Wydanie przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 520 decyzji dot. zasiłków 

celowych w związku ze zdarzeniem losowym noszącym znamiona klęski 
żywiołowej na łączna kwotę 1.266.562 zł (mieszkańcy 14 wsi). Wystąpienie do 
Wojewody Dolnośląskiego o środki finansowe w wysokości do 20.000 zł dla 34 
rodzin na łączną kwotę 204.106,75 zł. 

16. Sporządzenie protokołów z szacowania szkód w gospodarstwach rolnych  i 
działach specjalnych produkcji rolnej, w których wystąpiły szkody spowodowane 
przez grad i huragan: 125 (strata powyżej 30%)  i 11 (strata poniżej 30%) oraz 
protokołów z szacowania szkód w gospodarstwach rolnych  i działach 
specjalnych produkcji rolnej, w których wystąpiły szkody spowodowane przez 
suszę - 64. 

17. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- przyjęcia „Instrukcji obiegu i kontroli dokumentów finansowo-księgowych w UG 
Kostomłoty” 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
„Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Karczyce-Ramułtowice” 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w najem na czas określony do 
3 lat (lokal użytkowy o pow. 39 m²  z przeznaczeniem na prowadzenie działalności 
handlowo-usługowej w Jenkowicach) 
- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2015 r. 
- zmiany WPF Gminy Kostomłoty 
- ustalenia dokumentacji przyjętych zasad (polityki) rachunkowości dla budżetu i UG 
w Kostomłotach 
- nabycia nieruchomości z zasobu ANR dz. nr 153/17 o pow. 0,4096 ha obręb 
Piersno z przeznaczeniem na cel rekreacyjno-sportowy 
- obniżenia ceny wywoławczej w drugim ustnym przetargu nieograniczonym na 
sprzedaż nieruchomości stanowiących własność gminy (obręb Bogdanów – 
nieruchomość niezabudowana oznaczona nr ew. 37/5 o pow. 0,0800 ha; obręb 
Piotrowice – lokal mieszkalny nr 5 w budynku mieszkalnym nr 45d) 
- odstąpienia od dalszych przetargów na sprzedaż nieruchomości (wobec 
negatywnego wyniku pierwszego przetargu na sprzedaż nieruchomości: nr 15 o 
pow. 0,41 ha obręb Jarząbkowice; nieruchomości zabudowanej oznaczonej nr ew. 
189/1 o pow. 0,1000 ha obręb Paździoro; lokalu mieszkalnego nr 6 o pow. 29,00 
m wraz z udziałem w nieruchomości 2,6% w nieruchomości oz. ew. 238/25 obręb 
Ramułtowice) 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas określony 
do 3 lat (Jarząbkowice - pastwisko po rekultywacji 0,4100; Paździoro – 
łąka/pastwisko przy kościele 0,48 ha) 
- powołania komisji do odbioru końcowego zadania inwestycyjnego: „Budowa sieci 
wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w Kostomłotach od ul. Szpitalnej w kierunku 
południowym” 
- powołania komisji ds. szacowania szkód w gospodarstwach domowych, budynkach 
niezamieszkałych, obiektach użyteczności publicznej oraz obiektach sakralnych 
powstałych na skutek niekorzystnych zjawisk atmosferycznych, które wystąpiły na 
terenie gminy Kostomłoty 
- ustalenia kalkulacji cen jednostkowych robót budowlanych do dokonania 
oszacowania szkód powstałych wskutek gradobicia i huraganu, które miały miejsce 
19.07.2015 r. 
- wykonania budżetu gminy za II kwartał 2015 r. 
- powołania komisji rekrutacyjnej do przeprowadzenia naboru na stanowisko 
urzędnicze – dyrektora GOOSZ i Zdrowia 
- zmiany zarządzenia w sprawie powołania Gminnej Komisji Urbanistyczno-
Architektonicznej 
- ograniczenia pobierania wody pitnej 
- ustanowienia koordynatora gminnego informatycznej obsługi obwodowych komisji 
do spraw referendum 
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- ustanowienia operatorów informatycznej obsługi obwodowych komisji do spraw 
referendum 
- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości 
(Bogdanów - nieruchomość oz. nr ew. 37/5; Piotrowice – lokal mieszkalny nr 5) 
- wskazania osób spośród pracowników samorządowych lub gminnych jednostek 
organizacyjnych wchodzących w skład obwodowych komisji do spraw referendum 
- powołania obwodowych komisji do spraw referendum 
- powierzenia obowiązków dyrektora SP Karczyce 
- przedłożenia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za I 
półrocze 2015 r., kształtowaniu się wpf, informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego GOK za I półrocze 2015 r., informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej za I półrocze 2015 r. oraz informacji o 
przebiegu wykonania planu finansowego ZUM w Kostomłotach za I półrocze 2015 r. 
- regulaminu kontroli wykorzystania dotacji przekazanych z budżetu gminy 
Kostomłoty organizacjom pozarządowym oraz innym podmiotom wymienionym w 
art.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie 
- powołania komisji ds. brakowania druków ścisłego zarachowania z zakresu 
rejestracji stanu cywilnego 
- uchylenia zarządzenia w sprawie ograniczenia pobierania wody pitnej 
- Regulaminu Organizacyjnego UG Kostomłoty. 
12.  Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 11 
• inwestycji celu publicznego - 5 
• zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych z terenu gminy – 1 
• nadania numerów porządkowych – 6 
• podziału nieruchomości - 3 

 
 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 
podatków)  

w okresie od 18.06.2015r. do 16.09.2015r. 
 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 66 

2.  Decyzje dotyczące podatku  
124, w tym: 

a. ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 43 

b. zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 81 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. Odroczenia Liczba ogółem = 2,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =2 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 1, z tego: 
Odmowne = 0 
Pozytywne = 1 

c. Umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 
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Pozytywne = 0 
    
d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =5, z tego: 

 Odmowne = 1 
 Pozytywne =4 

 
 
Szanowni Państwo. W związku  z tym, żeśmy się długo nie widzieli, z niektórymi osobami 
widziałem się dość często, a szczególnie od 19 począwszy mieliśmy widzenia bardzo 
częste. Jak szanowni radni wiedzą, jak to wszyscy moi znajomi twierdzą, były trzy plagi 
egipskie na terenie Gminy Kostomłoty. Pierwsza to uszkodzenie budynków mieszkalnych, 
ponad 500 (14 miejscowości); gradobicie - ok. 6 tys. ha, protokoły szacowania – 3.300 
ha; pozostali ubezpieczeni nie składali wniosków do szacowania. I trzecia plaga to susza. 
Dnia 19.07.2015 r.  godz. 22.15 przeszedł huragan nad Gminą Kostomłoty. Zniszczeniu 
uległo wiele budynków, szczególnie dachy. Grad wielkości 8-20 cm powodował 
uszkodzenia pokryć dachowych, szyb, samochodów, ciągników i innych urządzeń. 
Podczas huraganu była silna ulewa, co powodowało zalanie mieszkań. Dnia 20.07.2015r. 
zostały powołane dwie komisje ds. szacowania strat i rozpoczęły prace o godz. 9.00 rano. 
Dnia 21.07.2015 r. wobec ogromu szkód została powołana trzecia komisja. Szacowanie 
przez komisje polegało na nie zgłoszeniach poszkodowanych, ale od domu do domu w 
każdej z 14 wsi. Niejednokrotnie z powodu nieobecności domowników komisje wracały 
kilkakrotnie. Przy szacowaniu szkód był wniosek poszkodowanych, protokół szacowania, 
wywiad środowiskowy i później decyzja o wysokości szkód z rygorem natychmiastowej 
wykonalności. Do szacowania szkód przyjęto zarządzeniem Wójta cenniki remontowe. 
Śmiem twierdzić, że na tak dużym obszarze tj. 14 wsi, ponad 500 budynków 
mieszalnych, 6000 ha gradobicia, przy 11.800 ha gruntów ornych z terenu Gminy 
Kostomłoty, nie wiem, ale taką analizę przeprowadzaliśmy, od 1945 r. takiej nawałnicy nie 
było w jednej gminie w Polsce o takim rozmiarze. To było po prostu 50% całej Gminy 
łącznie z budynkami. O 22.30 dnia 19.07.2015 r. na terenie gminy pracowały: powiatowa 
straż pożarna, OSP Kostomłoty, Osiek, Paździorno i Bogdanów. Dnia 20.07.2015 r. 
pracowały już przy zabezpieczeniu dachów inne straże z powiatów ościennych. W 
niektórych dniach było 5 jednostek z podnośnikami. Należy też zauważyć, że wszystkie 
jednostki pracujące przy usuwaniu nawałnicy trzeba było także nakarmić, co jest 
obowiązkiem Gminy Kostomłoty. Jedyna miejscowość Ramułtowice, dzięki Pani radnej i 
zarazem sołtys, strażacy twierdzili, że takich dobrych obiadów i podwieczorków nie jedzą 
nawet w domu, za co bardzo Pani dziękuję. Dziękuję Panu Markowi Wawrejko, 
Komendantowi Powiatowej Straży Pożarnej za pomoc i koordynację działań, Powiatowym 
Strażom Pożarnym z innych powiatów. Były okresy, że było 5 jednostek z zewnątrz 
Państwowej Straży Pożarnej. Dziękuję Panu Grzegorzowi Bartoszewskiemu, Prezesowi 
Gminnej Straży Pożarnej w Kostomłotach, który przez okres ponad tygodnia pracował 
przy usuwaniu skutków nawałnicy, praktycznie przez 24 godz. na dobę. Nieraz 
zastanawiałem się, kiedy śpi. Dziękuję wszystkim strażakom, mieszkańcom naszej 
Gminy, którzy pomagali i wykonywali bardzo dużo prac przy zabezpieczeniu budynków, a 
także udrożnieniu dróg powiatowych i gminnych. W niektórych miejscowościach było tak, 
jak w Ramułtowicach, zaangażowana była cała wieś. Dziękuję pracownikom UG, GOPS za 
udział w komisjach, szacowaniu strat budynków mieszkalnych, gospodarczych, gradobicia 
i suszy. Pracowali od rana do wieczora przy upale 35 °C; dziękuje za ich zaangażowanie. 
Dziękuję za pomoc Panu Jerzemu Filarowskiemu, Mieczysławowi Knapkowi, pracownikom 
Starostwa Powiatowego za pomoc merytoryczną przy szacowaniu i wycenie. Dziękuję 
Pani Wójt Gminy Udanin za wzmocnienie osobowe poprzez swoich pracowników z GOPS 
przy wywiadach środowiskowych. Dziękuję Pani Joannie Bronowickiej Wicewojewodzie za 
zaangażowanie i pomoc merytoryczną w zakresie zasiłków celowych. Dziękuję Panu 
Jerzemu Wieczorkowi za załatwienie dachówki na dom wielorodzinny w Sikorzycach o 
pow. 560 m². Dziękuję Panu radnemu Leszkowi Wicha za dofinansowanie transportu tej 
dachówki do Sikorzyc. Otrzymaliśmy szanowni Państwo dużo wniosków o umorzenie 
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podatków. Jak wszyscy wiemy, a załączyliśmy radnym opinię, że każda złotówka 
umorzona będzie skutkować obniżeniem subwencji wyrównawczej też 1 zł, czyli w 
budżecie będzie mniej o 2 zł. Informuję, że na 500 wydanych decyzji, odwołań jest 3. 
Skierowaliśmy do SKO. Rozpoczęliśmy wypłaty dla dzieci 500 zł, 1.000 zł. Dziękuję 
mediom Powiatu Średzkiego, Gazecie Wrocławskiej, telewizji Fakty Wrocławskie, 
szczególnie Pani redaktor Jarzębowicz. Dzięki nim społeczeństwo kraju i zagranicy mogło 
zobaczyć ogrom nawałnicy. Ale też były inne telewizje, które nie przejawiały żadnego 
zainteresowania, jak telewizja Polsat, czy też radio Wrocław. Pani z Radia Wrocław 
zadzwoniła po miesiącu od nawałnicy z zapytaniem, czy w naszej gminie faktycznie była 
nawałnica huraganu i gradu. Trochę to dziwne, bo faktycznie Kostomłoty znajdują się 
bardzo daleko od Wrocławia. Większość mediów szuka sensacji, a nie stanu faktycznego i 
to jest bardzo przykre. Dziękuję także DIR za udział w komisjach szacujących straty po 
gradobiciu i suszy,  a także DODR. Ponadto Prezes DIR Leszek Grala poprzez Krajową 
Izbę Rolniczą walczy w dalszym ciągu o środki finansowe dla poszkodowanych rolników w 
wyniku gradobicia. Odbyłem kilkadziesiąt spotkań z mieszkańcami Gminy Kostomłoty, na 
których wyjaśniłem, na jakiej podstawie szacujemy straty, na jaki cel muszą być 
przeznaczone zasiłki celowe. Czasem były to bardzo trudne dyskusje. Informuję 
szanownych radnych i zaproszonych gości, że w związku z zaistniałą sytuacją w dniu 
19.07.2015 r. razem z pracownikami UG przyjęliśmy priorytety w załatwianiu spraw. 
Pierwsze – szacowanie strat w budynkach mieszkalnych, na polach i budynkach 
gospodarczych. Następnie drugie – sprawy bieżące jako pilne, wymagające zezwoleń, 
pozwoleń, decyzji, zgodnie z kpa, czyli bardzo terminowe. Przez okres 5 dni w 17 
miejscowościach było brak energii elektrycznej. Jako Gmina cały czas zapewnialiśmy  
odbiór ścieków we wszystkich miejscowościach naszej Gminy, w tym trudnym okresie. 
Przedstawiłem Państwu radnym pisma, Pani Ania też sołtysom dołączyła. Dnia 
19.08.2015 r. wystąpiliśmy i czekaliśmy, w związku z tym sztab kryzysowy był 
informowany z dnia na dzień. Dnia 20.07.2015 r. o godz. 8.00 sztab wojewódzki był już 
poinformowany o skali i rozmiarze szkód, jaką był huragan i gradobicie. W związku z 
zapytaniami telefonicznymi, nie dostawaliśmy żadnej odpowiedzi, wystąpiłem 19.08.2015 
r. do Ministra Rolnictwa Pana Marka Sawickiego o opinię na temat gradobicia, czy będą 
jakieś środki finansowe, które otrzymają rolnicy. Nie kredyty, tylko bezpośrednio dopłata 
do 1 ha, jak to było kiedyś w 2007 r. Po miesiącu otrzymałem pismo nie na temat, gdzie 
nawet Ministerstwo Rolnictwa nie chciało się pochylić i przeczytać nawet na jaki temat. 
Ponieważ była modna susza to wklepywali i wysyłali wszystkim suszę. Widać tą arogancję 
władz. Wystąpiłem do Wojewody, do Marszałka. Z tej strony, jeśli chodzi o gradobicie nie 
otrzymałem żadnej informacji. Natomiast, jeśli chodzi o DIR dostałem odpowiedź, że oni 
cały czas monitorują, cały czas się domagają, żeby gradobicie uznać za taką samą formę, 
jak susza. Wystąpiliśmy jeszcze z pismem ponownym do Pana Ministra Rolnictwa, żeby 
ustosunkował się do naszego pisma, ponieważ oczekiwania społeczne są, że jakieś środki 
publiczne powinny się znaleźć w budżecie. Także w tym piśmie, jeżeli Państwo czytali, 
gmina będzie miała z tego tytułu mniejsze dochody, co będzie się wiązało  z ułożeniem, 
zatwierdzeniem budżetu na przyszły rok. Jeśli chodzi o środki. Wydaliśmy ponad 500 
decyzji. Decyzje były do 6 tys. Zasady udzielania do 6 tys. są, które opracował Minister 
Administracji i Cyfryzacji. Zasady udzielania ze środków rezerwy celowej z budżetu 
państwa na przeciwdziałanie i usuwanie skutków klęski żywiołowej i pomocy finansowej w 
formie zasiłków celowych, o których mowa w ustawie o pomocy społecznej dla osób i 
rodzin poszkodowanych w wyniku zdarzeń noszących znamiona klęski żywiołowej. Pomoc 
jest przeznaczona dla osób lub rodzin samotnie gospodarujących, które poniosły straty w 
gospodarstwach domowych i znalazły się w szczególnie trudnej sytuacji życiowej, której 
nie mogą zaspokoić niezbędnych potrzeb życiowych w oparciu o posiadane własne środki 
własne. Środki wypłacane są w formie zasiłku celowego. I tu podane są artykuły. W 
przypadku, gdy w jednym domu jednorodzinnym, albo mieszkalnym prowadzonych jest 
faktycznie kilka gospodarstw domowych przez poszczególne rodziny lub osoby samotnie 
gospodarujące, pomocą może być objęta każda z nich. Podstawą do określenia wielkości 
przyznanej pomocy jest rodzinny wywiad środowiskowy, przeprowadzony przez GOPS lub 
MOPS. Kwota zasiłku dla rodziny lub osoby samotnie gospodarującej nie może 
przekroczyć 6 tys. zł. Przy określeniu kwoty zasiłku należy brać pod uwagę: możliwość 
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funkcjonowania we własnym mieszkaniu (czy może stanowić schronienie dla 
poszkodowanych, czy nie stwarza dodatkowego zagrożenia na skutek uszkodzeń, czy 
konieczne jest zapewnienie innego schronienia w okresie przejściowym); prace, które 
trzeba pilnie wykonać lub zakupy, jakich trzeba pilnie dokonać, by móc zaspokajać 
niezbędne potrzeby życiowe; rzeczywiste szkody w gospodarstwie domowym 
(podstawowy sprzęt gospodarstwa domowego, żywność, dostęp do wody pitnej …);czy 
dzieci  z poszkodowanych rodzin będą mogły podjąć lub kontynuować naukę; czy jest 
możliwość zapewnienia opieki medycznej i zakupu leków dla poszkodowanych, w tym 
zwłaszcza nie objętych ubezpieczeniem. Wypłaty zasiłków celowych dla poszkodowanych 
osób i rodzin dokonywane są przez GOPS lub MOPS. W sprawach wszczętych i 
niezakończonych stosuje się zasady udzielania, ze środków rezerwy celowej budżetu 
państwa na przeciwdziałanie i usuwanie skutków klęski żywiołowych, pomocy finansowej 
w formie zasiłków celowych, o których mowa w ustawie o pomocy społecznej, dla osób 
lub rodzin poszkodowanych w wyniku zdarzeń noszących znamiona klęski żywiołowej 
określone w piśmie Min. Spraw Wewnętrznych z dnia 9 lipca 2012 r. To jest szanowni 
Państwo do 6 tys. Natomiast jest drugie, które było z wcześniejszą datą, ale które później 
też otrzymaliśmy z 27.07.2015 r. i to są wytyczne do zasiłków celowych w kwotach do 20 
tys. zł dla osób lub rodzin poszkodowanych w wyniku zdarzeń klęskowych mających 
miejsce w lipcu 2015r.  Pomoc przeznaczona jest na remont budynku mieszkalnego lub 
lokalu mieszkalnego, który został zniszczony lub uszkodzony w wyniku: powodzi, 
intensywnych opadów atmosferycznych, silnych wiatrów, osunięć ziemi lub wyładowań 
atmosferycznych, mających miejsce od lipca 2015 r. do końca tego roku, zwanych dalej 
zdarzeniem klęskowym. Pomoc przyznawana jest rodzinom lub osobom samotnie 
gospodarującym, prowadzącym w dniu wystąpienia zdarzenia klęskowego, gospodarstwo 
domowe w budynku mieszkalnym lub lokalu mieszkalnym zniszczonym lub uszkodzonym 
w wyniku tego zdarzenia, zwanymi dalej „osobami uprawnionymi”. W tej pierwszej 
ustawie do 6 tys. nie trzeba było się wykazać, wystarczyło zamieszkiwać. Natomiast  w 
pozostałych trzeba było mieć akt własności lub akt najemcy. I kto jest uprawniony. 
Osobami uprawnionymi są: właściciel budynku mieszkalnego lub lokalu mieszkalnego; 
osoba, której przysługuje spółdzielcze, własnościowe prawo do zniszczonego lub 
uszkodzonego lokalu mieszkalnego lub domu jednorodzinnego; osoba, której przysługuje 
spółdzielcze lokatorskie prawo do lokalu mieszkalnego; osoba, która jest najemcą lokalu 
mieszkalnego albo budynku mieszkalnego; osoba na rzecz której ustanowione zostało 
prawo dożywocia. Pomoc na remont budynku/lokalu mieszkalnego może zostać udzielona 
osobom, o których mowa była. Z kwoty przyznanego zasiłku może zostać sfinansowany 
remont lub zakup urządzeń niezbędnych do doprowadzenia energii, ciepła, wody oraz 
niezbędnej infrastruktury technicznej towarzyszącej budownictwu mieszkalnemu oraz 
koszty uporządkowania terenu. Jeżeli w zniszczonym budynku lub lokalu mieszkalnym, 
gospodarstwo domowe nie było prowadzone w dniu zdarzenia, nie zachodzą przesłanki do 
przyznania pomocy. Pomoc nie przysługuje również na remont budynków/lokali innych 
niż budynki mieszkalne lub lokale mieszkalne (np. budynków w budowie, domów 
rekreacyjnych i letniskowych, budynków/zabudowań gospodarczych) ani na remont 
obiektów o innym charakterze niż mieszkalny. W przypadku, gdy w budynku/lokalu 
mieszkalnym prowadzonych jest faktycznie kilka gospodarstw domowych, pomocą może 
być objęte każde odrębne gospodarstwo domowe, jednakże łączna wysokość środków 
przyznanych na remont budynku/lokalu mieszkalnego nie może przekroczyć wysokości 
kosztów niezbędnych do usunięcia skutków zdarzenia klęskowego w budynku/lokalu 
mieszkalnym. Tutaj mieliśmy dylemat i wystąpiliśmy do Min. Administracji i Cyfryzacji, 
ponieważ na naradzie, którą mieliśmy na sztabie kryzysowym w powiecie, urzędu 
wojewódzkiego była wypowiedź taka, że jeżeli w budynku mieszkalnym zamieszkuje np. 
w Sikorzycach 6 rodzin, to nie przysługuje wszystkim ten zasiłek celowy, tylko 
przysługuje jednej rodzinie, ale jednej rodzinie lub trzem, które mieszkają na I piętrze, 
natomiast ci co na parterze to już im nie przysługuje. W związku z tym moje było takie 
proste zapytanie, że jeżeli ktoś mieszka w budynku jednorodzinnym, a mieszka na 
parterze, nie mieszka na piętrze, czy mu przysługuje. I otrzymaliśmy jednoznaczną 
opinię z Min. Cyfryzacji i Administracji, że przysługuje w stosunku do udziałów 
procentowych w danym budynku. Czyli tutaj było to jasne i z tego skorzystały Środa, 
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Kąty i inne gminy. Pomoc na remont budynku/lokalu mieszkalnego może być przyznana 
do 20 tys. na jedno gospodarstwo domowe. Pomoc nie może przekroczyć wysokości 
szkód wyrządzonych żywiołem w danym budynku/lokalu. Podstawą do określenia 
wysokości przyznania pomocy jest rodzinny wywiad środowiskowy przeprowadzony przez 
właściwy ośrodek pomocy społecznej. Zasiłek pomniejsza się o kwotę już wypłaconego 
zasiłku celowego z rezerwy celowej z budżetu państwa do wysokości 6 tys. zł na to samo 
zdarzenie. Niniejsze zastrzeżenie nie dotyczy kwoty zasiłku przyznanego uprzednio na 
wydatki nie związane z remontem budynku/lokalu mieszkalnego oraz remontem  
urządzeń i wykonaniem robót porządkowych. Pomoc powinna być przyznawana w 
transzach. Wielkość pierwszej transzy wynosić powinna do 10 tys. zł. W przypadkach 
uzasadnionych potrzebą jednorazowego wydatku w większej kwocie, możliwe jest 
przekazanie zasiłku w kwocie wyższej niż 10 tys. zł. Wypłata kolejnej transzy zasiłku 
przeznaczonej na remont budynku/lokalu mieszkalnego winna zostać poprzedzona 
weryfikacją sposobu wykorzystania poprzednich środków, przyznanych na remont, w 
szczególności rozliczeniem za pomocą faktur i rachunków. I teraz mamy takie sytuacje, 
mamy szacunek, mamy kosztorys zrobiony i np. w kosztorysie jest więźba dachowa 5 
tys. , ktoś przynosi na 10 tys. Nie możemy te 5 tys. zaliczyć do rozliczenia, bo zgodnie  z 
szacowaniem i kosztorysem należy się rozliczyć. Albo mamy taką sytuację – wycena była 
dachówki karpiówki 1 m², bo korzystaliśmy z kosztorysów remontowych, 1 m² wymiany 
karpiówki to jest 140 zł. Dachu było 100 m to jest 14 tys., ale my przyznaliśmy 6 tys. tej 
osobie. Żądamy jak się stara o środki większe pow. 6 do 20 tys., żeby rozliczyć te 6 tys., 
bo te 6 tys. trzeba rozliczyć. Przynosi na 200 m², ale blachy, która kosztuje 3.500, czyli 
nie dostanie więcej pieniędzy, bo rozlicza blachę, nie dachówkę. Myśmy to analizowali, 
myśmy siedzieli już nie mówiąc ile dni, ile popołudni nad tym, żeby to prawnie ogarnąć 
itd. Szanowni Państwo, to nie jest tak, bo my tak uważamy. Musimy robić zgodnie z 
przepisami. To są środki publiczne jak wszyscy wiemy i będą rozliczane. W niektórych 
przypadkach mogą mieć mieszkańcy zastrzeżenia, ale na 500 decyzji wydanych zostało 3 
odwołania, które poszły do SKO. Niech SKO to rozpatrzy. Poza tym, tak jak już było  w 
sprawozdaniu, zaczęliśmy wypłatę zasiłków dla dzieci 500 i 1.000 zł. Nie będę już czytał 
tego pisma. Zasiłki się należy, jeżeli ktoś otrzymał decyzję do zasiłku celowego do 3.tys. 
Na dziecko przysługuje (zerówka, szkoła podstawowa, gimnazjum) 500 zł. Jeżeli od 3 do 
6 tys. otrzymał zasiłek celowy to przysługuje mu na dziecko 1 tys. Wypłaty żeśmy 
rozpoczęli. To jest pokrótce. Nie chcę przedłużać. Był ten okres dość ciężki. Może nawet 
na interpelację którąś nie odpowiedzieliśmy w terminie, ale jak już wcześniej mówiłem 
przyjęliśmy priorytety. Ponadto jeszcze przy okazji sprawozdania chciałem przedstawić 
Państwu nową Panią dyrektor GOOSz-u – Pani Jolanta Klimkiewicz, która jest od 14 
września dyrektorem i oprócz tego jest koordynatorem ds. służby zdrowia. Krótko, jeśli 
chodzi o Panią Klimkiewicz. Pani Klimkiewicz była wójtem w Malczycach, była wójtem w 
drugiej gminie, dyr. PUP, prezesem spółki Średzkie Centrum Medyczne, gdzie wspólnie z 
Powiatem piękną spółkę żeśmy utworzyli. Moi następcy ją zniszczyli i szpitala nie mamy. 
Oprócz tego była dyrektorem szpitala  w Wołowe. I to jest taki krótki życiorys.  
  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję Panie Wójcie za obszerne 
sprawozdanie. Otwieram dyskusję.  
 
Iwona Ryszka – Ja chciałam zapytać, co oznacza termin koordynator ds. zdrowia; czy 
pani dyr. Jadach też taką funkcję pełniła?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Szanowni Państwo, żeby nie było niedomówień. Pani 
Dyrektor została powołana zgodnie z ustawą o pracownikach samorządowych. Dyrektor 
jest w statucie GOOSz-u. Istnieje taki statut, natomiast jest jeszcze oprócz tego 
struktura organizacyjna UG, czyli zarządzeniem Wójt wprowadza; tutaj Rada jakby nie 
ma nic do tego. Tutaj jeszcze kwestia, co Pani dyrektor będzie robić. Jest statut GOOSz-
u. Nie będę wyjaśniał, nie będę czytał statutu GOOSz-u. Proszę sobie przeczytać statut 
GOOSz-u i  w statucie jest wszystko za co odpowiada, co robi dyrektor.  
 
Iwona Ryszka – Nie chodziło mi o GOOSz, ale o koordynatora ds. zdrowia. 
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Wójt Gminy Stanisław Wicha - Pani Dyrektor, jeśli chodzi o to jest na 1/7 etatu 
koordynatorem ds. zdrowia, a na 6/7 jest Dyrektorem GOOSz-u.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Na czym polega ta funkcja koordynatora ds. zdrowia, 
bo to jest coś nowego? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Jak to Państwa interesuje to na następnej sesji 
przedstawię Państwu zakres czynności.  

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 
Nie widzę.  

 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proponuję nie odczytywać. Otwieram 
dyskusję. Czy są jakieś pytania? Nie widzę. (załącznik nr 1) 
 
Ad. 6. 
Krystyna Lech – Ścieżeczkę już wydeptałam do Pana Wójta. W tej samej sprawie 
chciałam Pana Wójta zaprosić na zebranie sołeckie do naszej wsi. Tematem zebrania 
głównym będą mieszkańcy, którzy mieszkają nad świetlicą. Są to lokatorzy bardzo 
uciążliwi, o czym już kilka razy rozmawialiśmy. Do tego doszło, że niszczą mienie. Dalej, 
tak jak prosiłam. Brama na plac zabaw jest ciągle zamknięta…, niezabezpieczone wejście 
do piwnicy, stary żeliwny piec. Poza tym mieliśmy tam ognisko obłożone kamieniami i 
zostało to zniszczone. Zostało spalone nasze drewno, które zbieraliśmy sobie na ogniska. 
Porysowane drzwi przez psa. Psie kupy. Zawsze idzie się po odchodach psich i kocich. 
Zwierzęta sobie biegają luzem. Ostatnio Pan z Rady Sołeckiej zwrócił im uwagę, to 
dzieciaki zaczęły rzucać kamieniami w auto. Coś jest nie tak. Umawialiśmy się, 
kilkakrotnie prosiłam, żeby do 30 września, tak jak Pan Wójt mi obiecał. Dowiaduję się 
teraz, ze jest umowa przedłużona. Ludzie po prostu przestają mi wierzyć, że ja cokolwiek 
w tej sprawie robię. Dlatego bardzo proszę wyznaczyć termin zebrania wiejskiego i 
zapraszamy Pana Wójta na spotkanie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja jeszcze nikomu nie odmówiłem, jak ktoś mnie zapraszał 
na zebranie. Jestem do dyspozycji i żadnego problemu nie ma, chyba że to się w czasie 
przełoży. Pani Sołtys protestuje, ale tam jest skomplikowana sprawa i w październiku się 
spotkamy odnośnie wodociągu, kanalizacji, bo to jest praktycznie sprawa 
nierozwiązywalna na dzisiejszy dzień. Ponieważ mu ten domek tak stłukło przy tym 
huraganie 19 i on dostał już na piśmie, że umowa się kończy, że do 30 września i już. Ale 
przyszedł Pan, który mieszka z rodziną i mówił, że jemu wystarczy już tylko 3 m-ce, że 
on się na pewno wyprowadzi. Po drugie, zobowiązał się, miał do ojca przewieźć psy, 
żadnych psów, brama miała być otwarta. On się zobowiązał. Ja sądziłem i rozmawiam z 
dorosłym człowiekiem, że jeżeli się zobowiązuje, to powinien to realizować. Trudno mi 
powiedzieć. Teraz słyszę, że on tego nie realizuje. Ja rozumiem, ma Pani rację. Wiem, że 
to było na pół roku, a to jest już 6,5. 
 
Krystyna Lech – Dłużej, bo dziecko najmłodsze ma 6,5. 
 
Marian Fita – Ja w tej kwestii. Ta umowa została przedłużona na …? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Na 3 m-ce do końca roku. Powiedziałem absolutnie więcej, 
niech robi sobie co chce.  
 
Krystyna Lech – Panie Wójcie. Koniec grudnia to jest okres zimowy. Oni mogą się uciec do 
kolejnej sztuczki, bo to jest tak przedłużane co 3 m-ce, co pół roku, że jest okres zimowy 
i nie mogą być wysiedleni. On po prostu nam na nosie cały czas gra.  
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Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o wysiedlenie. Jak to się robi prawnie itd. to 
też trwa z pół roku. Jeżeli ktoś sam nie opuści mieszkania, to ja muszę robić to sądownie. 
A sądownie, kwestia eksmisji to i tak złapie ciepło.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jakieś pytania? Nie widzę.  
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Kostomłoty o łącznej powierzchni 1,20 ha oznaczoną 
numerem działki 190 i 189. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
uzupełnienia składu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 
Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 
kto jest za  - 15 głosów za 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na poprzedniej sesji interpelacje złożyła 
Pani Wioletta Dyczyńka i odpowiedź otrzymała. Pan Marian Fita złożył 3 interpelacje i  
część odpowiedzi otrzymał. Pan Marek Pomykała odpowiedź otrzymał. Pan Iwo Iwaszków  
odpowiedź otrzymał. Pan Ryszard Pisarek również takie odpowiedzi otrzymał.  
 
Ryszard Pisarek – Nie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pan składał 2 wnioski. Jeden dotyczył 
problemu poruszanego również przez Mariana Fitę i dotyczył budynków gospodarczych po 
byłym POM. Zostało przekazane przez Pana Wójta pismo do Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego z prośbą o interwencję. Drugi wniosek dotyczył szybkiej jazdy na 
drodze 2075 D relacji Środa Śl.-Kostomłoty. Taki wniosek do Komendanta Powiatowego 
Policji został przekazany z prośbą o zwiększony nadzór nad kierowcami, którzy jeżdżą z 
nadmierną prędkością. Zostanie to przekazane dodatkowo, Pani Aniu, dla Pana radnego. 
Pan Grzegorz Żerelik odpowiedź otrzymał i Pani Iwona Ryszka również. 
 
Iwona Ryszka - Nie otrzymałam. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wniosek dotyczył ustawienia lustra w 
Samsonowicach. W piątek 29 odbywało się posiedzenie Komisji BRD w Starostwie 
Powiatowym. Z informacji uzyskanej od Kierownika Mienia i Infrastruktury Drogowej 
Mariana Wińskiego odpowiedź zostanie udzielona do Urzędu Gminy i przekazana Pani. 
Czy jeszcze jakiś radny chce zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. 
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Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak przedstawił informację Przewodniczącego 
Rady Gminy Kostomłoty o oświadczeniach majątkowych składanych na podstawie ustawy 
o samorządzie gminnym za 2014 r.  (załącznik nr 3) 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha przedstawił informację Wójta Gminy Kostomłoty o 
oświadczeniach majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie gminnym 
za 2014 r.  (załącznik na 2) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 
punkcie? Nie widzę. 
 
Ad. 11. 
Ryszard Pisarek – Dziękuję, że Pan Starosta doręczył zestawienie wykonanych prac. Może 
po tym byśmy zabrali głos. Czy może być to przedstawione przez Pana Starostę? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Żeby Pan Wicestarosta odczytywał to? 
 
Ryszard Pisarek – Tak. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tego jest bardzo dużo Panie radny. 
Myślę, że wszyscy radni otrzymali to opracowanie. Może są pytania po takiej analizie? 
 
Ryszard Pisarek – Witam Pana Starostę serdecznie. Dziękujemy, bo to jest pierwsza taka 
informacja od dłuższego czasu, która tutaj nie istniała na terenie Gminy Kostomłoty. Jest 
to novum. Bardzo dziękuję w imieniu radnych i sołtysów. Mam takie zapytanie, bo tutaj 
było to zgłoszone, koledzy radni powiatu i gminy Kostomłoty znają ten temat. Zawsze 
poruszałem i poruszam. Musimy niestety sprawdzać wykonawców inwestycji gminnych i 
nawet powiatowych, bo to są nasze pieniądze. Ja już z Panem Starostą rozmawiałem na 
temat wody opadowej, tych spadków na drodze 2075D od skrzyżowania w kierunku 
wylotu z Piersna. Dziękujemy za ten chodnik, bo w końcu został poprawiony bardzo 
ładnie, tylko czekamy. Teraz jeszcze opadów nie ma, ale znów będą opady i spowodują, 
że ten chodnik będzie namoczony i znów ulegnie osadzeniu. Prosiłbym Pana Starostę, 
żeby w tym temacie. Drugi temat bardzo ważny dla mnie, nie drogowca, ale budowlańca. 
Mnie interesuje cała przebudowa skrzyżowania w Piersnie. Odpływ wody. Tak nie może 
być proszę Państwa. I tutaj uczulam też wszystkich radnych. To nie trzeba być laikiem. To 
nie znaczy, że przyjedzie ktoś tam, weźmie koparką oczyści ten cały przelot kanałowy na 
skrzyżowaniu. On ma być zrobiony ze sztuką. Ja rozmawiałem z projektantem od spraw 
drogownictwa i faktycznie zamulało. Dlaczego zamulało? Dlatego, że ta woda będzie 
wydzierała tą ziemię i będzie dalej zamulało. Należy wyłożyć tzw. koryto wodne. Ja 
mówiłem, żeby ten odcinek od przystanku do skrzyżowania zabudować. Przecież jest XXI 
wiek kochani ludzie. Przecież to nie ma cudów, a jak nie, to ja to społecznie, może Panu 
pomogę nawet finansowo, bo to już mnie denerwuje. Tak być nie może. Przecież 
jesteśmy Gminą, która przybliża tutaj nas do autostrady i chcemy być widoczni z 
zewnątrz, że to jakaś porządna Gmina jest. Mnie jako mieszkańca Gminy to boli, że od 
dłuższego czasu ………...Prosta rzecz. Zrobić tzw. kratę deszczową i ułożyć na tym odcinku 
rury PCV w nowej technologii. Nie będę tutaj pouczał Pana Starostę tylko pewne służby 
ma Pan od tego. To nie może być jakaś zwykła dziura, od czasu do czasu przyjdzie ktoś, 
oczyści to i gra. Ja takiego wykonania nie lubię. Pan dużo zrobił w tej krótkiej kadencji 
Pana jako Wicestrosty. Bardzo bym Pana prosił, żeby uczulić służby drogowe i zrobić to 
jakoś inaczej. To ten temat, a teraz mam taki temat. Ponieważ nie mogłem odbyć Komisji 
Prawa i Porządku, bo mam tutaj w programie i do sołtysów wielka i gorąca prośba, bo to 
Państwo jesteście dla mnie takim komunikatem. Komisja miała się odbyć we wrześniu, 
ale w związku z tym, że byłem w szpitalu ta komisja będzie na początku października. I 
taki punkt mam. Jeżeli już Państwo jesteście to chciałbym Państwa poinformować, co 
będziemy poruszać na spotkaniu komisji. Może odczytam – zlokalizowanie dzikich 
wysypisk na terenie Gminy Kostomłoty w oparciu o informacje sołtysów. Cenne 
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informacje Państwa sołtysów. Bardzo bym prosił, żeby składać do Biura Rady te 
informacje. Utrzymanie czystości i porządku w miejscowościach na terenie Gminy 
Kostomłoty. Ja jestem bardzo uczulony na porządek, na brud, którego nie znoszę. Dużo 
zrobiliśmy i chciałbym, żeby te nasz miejscowości wyglądały naprawdę czysto i czystość 
była utrzymana. Ja np. w miejscowości Piersno muszę Państwu powiedzieć, że są takie 
budynki, gdzie chaszcze są od 20 lat i mnie to boli. Tutaj jest Pan sołtys z Piersna? 
Wyszedł. To ostatnio było na Radzie Wsi poruszane.  I też trzeba uczulić - przestrzeganie 
regulaminu utrzymania czystości i porządku w każdej wsi. Uważam, że Rada Wsi wraz z 
sołtysem są tu pionierami. I ostatnia rzecz, którą jestem zbulwersowany i to muszę 
powiedzieć.  Panie Wójcie, szanując Pana pracę prosiłem bardzo, żebym nie tylko ja, ale 
żeby radny był poinformowany, jakie inwestycje zostały wykonane w tym roku. Nie 
wiemy jakie inwestycje zostały wykonane, zakończone, a mamy proszę Państwa już 
prawie październik. I takiej informacji nie mam. Te służby tutaj, szkoda że nie ma Pana 
Bartoszewskiego, bo naprawdę jest tutaj grom z mojej strony. Jest ośrodek wsparcia 
dziennego w Piersnie. Proszę Państwa wymalowane pięknie II piętro. Co się okazuje? 
Wykonawca był, spartaczył dach, zacieki są. Pytam się, kto jest w tej komisji odbiorowej. 
To nie potrzebuje być duża komisja. Potrzeba tylko w tej komisji inspektora nadzoru, 
Pana Bartoszewskiego i wykonawcę. To są te trzy osoby, które odbierają tą inwestycję. 
Został naprawdę ten dach z uwagami odebrany i są zacieki od strony komina. To tyle. 
Dziękuję Panie Przewodniczący. Nie pozwolę sobie, jak tutaj jestem radnym, na 
marnotrawienie pieniędzy gminnych. To są nasze pieniądze gminne, a wykonawca, który 
wykonuje, ma być srogo oceniany przez komisję odbiorową tejże gminy, przez 
pracowników. Pytam kto tu jest inspektora nadzoru? Żądam zmiany inspektora nadzoru, 
mówię głośno -zmiany insp. nadzoru. Za nasze pieniądze jest on utrzymywany. Dziękuję. 
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski - Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado, Panie Wójcie. To sprawozdanie jest tylko za 3 m-ce. Dziękuję, że Pan dostrzegł 
pracę również, że powiat też pracuje i robi tyle co może. Szanowni Państwo sami 
widzicie, że ta nawałnica, która była, nikt nie był do niej przygotowany. Ani Gmina. Nie 
spodziewaliśmy się tego, że będzie w tak dużych rozmiarach. Służby drogowe praktycznie 
każdą sobotę pracują i już mają tyle nadgodzin, że już więcej nie mogą mieć. Prace, 
przypuszczam, że same porządkowe na waszej gminie, bo ucierpiała najbardziej, 
potrwają jeszcze co najmniej miesiąc. Proszę o cierpliwość, bo nie jesteśmy w stanie. Nas 
to po prostu przerosło. Tragedia straszna. Panie radny. Przeczytacie sobie to, jeśli będzie 
trzeba, to teraz się odniosę, a jeśli nie, to jak przyjadę na kolejną sesję. Tu są takie 
sprawy bieżące, ale też bardziej istotne na samym końcu. Panie radny ja jeszcze się 
odniosę do tego, co Pan powiedział wcześniej. Ten chodnik, to niestety to jest zaszłość 
sprzed iluś lat. To, że  zostało to odebrane, to ja się dziwię. Pochyłość drogi w jedną 
stronę, spływ w drugą stronę, to jeden ogromny bubel, przepraszam za wyrażenie. Teraz 
usunąć tą wadę to naprawdę jest trudno. Zrobiłem co mogłem. Chodnik jest odtworzony, 
spływ wody jest, powstają kałuże jeszcze. Naprawdę zrobimy to jeszcze. Nie wiem jaką 
technologią, może to sfrezujemy, może pas się wytnie i się postawi nowy całkiem, 
zniweluje się to, odprowadzimy tą wodę. To Panu obiecuję na pewno. Druga sprawa, to 
trochę Pana rozczaruję, jeśli chodzi o te rowy. Rów służy Panie radny głównie do tego, 
żeby odbierał wodę z drogi, głównie z pobocza, bo niestety są takie przepisy, żeby tam 
żaba żyła, odkryty. Zakrycie jest możliwe w wyjątkowych przypadkach. Potrzebne jest 
pozwolenie wodno-prawne. Jest naprawdę bardzo trudne. Na Gminie Udanin 
zakrywaliśmy teraz kilkanaście metrów, żeby ustawić wiatę przystankową. Czekaliśmy na 
to bardzo długo i naprawdę ścieżka do tego jest bardzo długa. Tu Panie radny, akurat w 
tym temacie nie mogę pomóc, ale wszelkie inne sprawy proszę zgłaszać. Macie tutaj 
bardzo silną reprezentację w powiecie, dwóch radnych, którzy są bardzo aktywni i 
pracuje mi się z nimi bardzo dobrze. Pan Wójt również, Pan Przewodniczący, Pani wasza 
radna, a nasza Skarbnik. Szanowny Pan Przewodniczący pozwoli tak króciutko. Naprawdę 
wiele spraw, przedsięwzięć nie było ujęte właściwie w budżecie tego roku. Trzeba było 
pieniądze znaleźć. 1 mln zł na powierzchniówki. Pani Skarbnik znalazła je. Za 460 tys. 
będzie teraz kupiony nowy samochód; naprawdę też znalazła. Wielkie dzięki, bo to są 
naprawdę duże, duże pieniądze. Również projekt drogi Lisowice-Chmielów, dziękuję wam 
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bardzo, że wasza Gmina mimo tak trudnej sytuacji wspiera Powiat. Powiat sam by tego 
nie dał rady zrobić. Dziękuję wam za te 100 tys., bo udało nam się zrobić 8 km dróg w 
powierzchniowym utrwaleniu plus ścinka. To jest naprawdę dużo. Jak Pan …… mówił, że 
odkąd on pracuje, pracuje 6 lat nie było tyle kilometrów dróg zrobionych. Inwestycja ta, 
która mam nadzieję będzie, bo sobie nie wyobrażam jak pojechałem do tych Lisowic na 
samym początku swojej kadencji, to mamy zły stan. Bardzo zły, to znaczy  z roku na rok 
jest coraz lepiej. Tam jest naprawdę do całkowitej przebudowy. Mam nadzieję, że to 
dofinansowanie dostaniemy. Nie wyobrażam sobie, żeby się nie udało i że w przyszłym 
roku tą drogę zrobimy. Jeszcze raz dziękuję wam za ten wkład finansowy. Jeśli będą 
pytania odniosę się. Nie chcę przedłużać.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Mam do Pana Starosty pytanie. Już kiedyś rozmawialiśmy. 
Mamy taką słynną drogę  2075 ze Środy do Kostomłot. Wszystkie miejscowości mają 
chodniki. Na tym odcinku jest ograniczenie tonażu 20 t, natomiast od Kostomłot w 
kierunku Sobótki została jedna miejscowość Paździoro, gdzie nie ma chodnika, a 
szczególnie górka – jest tam 25 t. Albo mieszkańcy powiedzieli zablokują drogę, albo 
ograniczyć tonaż, bo tam idzie cały transport (tam jest cztery kopalnie). Cały transport  
idzie na autostradę. Wychodzę z założenia jednego, że gdzieś te transporty muszą 
jeździć, ale też trzeba dokończyć chodnik. Nie ukrywam, dokumentacja była kiedyś 
zrobiona. Mój następca wyrzucił to do kosza. A tutaj wracając Panie radny Pisarek. Ta 
droga w Piersnie, 5 lat było gwarancji. Co 3 m-ce grzmiałem na sesji, żeby zrobić. Nie 
miał kto pisma nawet napisać do wykonawcy, żeby te usterki usunął. Taki jest efekt, że 
za pieniądze trzeba robić. Takie są fakty. Tak się zastanawiam, chyba Pana Skarbnika 
swojego wymienię, bo tutaj Pani Skarbnik w Powiecie tak ładnie załatwia środki.  
 
Marek Pomykała – Chciałbym podziękować za utrzymanie stanu rowów, jakie były. 
Walczyłem parę sesji. Dziękuję za to wykonanie, bo wiem, że nie było to ujęte w 
budżecie. Prosiłbym o dalsze utrzymywanie tych rowów. Nie w mojej miejscowości, bo ja 
walczyłem od miejscowości do miejscowości Mieczków, Bogdanów, Gościsław, ale 
chciałbym, żeby cała Gmina dobrze wyglądała. W ten sposób, żeby były odkrzaczane, 
wykoszone rowy wszystkie, które mamy. Naprawdę widać tą pracę tych pracowników, 
których tam wysyłacie. Widać efekt, ładnie to wygląda. A jeszcze mam taką prośbę, że 
jak np. mamy wnioski, to prosiłbym naprawdę wysłać osoby, które widzą przepust, widzą 
rów. Nie, że przyjeżdża i wstawiają rurę 80, jak przepust jest 100 na 120. Tak nie może 
być. Ten Pan, co przyjedzie, on ma się na tym znać. Nie ma później dzwonienia, 
kombinowania, czekania na kogoś, żeby przyjechał ktoś z powiatu, bo ja się nie chcę 
zgodzić. Przyjeżdża Pan, patrzy na to tak jak ja i to ma być wybudowane. Mam prośbę. 
Złożyłem wnioski, Pani radna Ryszka mówiła. Chciałbym to zrealizować. Jest to proste. 
Jest barierka. Nie było w budżecie i chciałbym, żeby to było ujęte na 2016 r. Co mogę 
powiedzieć. Współpraca jest, bo można było powiedzieć, że nie skosimy tych rowów, nie 
odkrzaczymy tych rowów, ale się udało i jest jak jest. Dziękuję za współpracę i chciałby, 
żeby ta współpraca dalej była owocna.  
 
Leszek Wicha – Ja chciałbym wzmocnić głos Pana Wójta jako radny z miejscowości 
Paździoro, Godków, a mieszkający w Paździornie. Chciałbym, żeby Powiat mocno pochylił 
się, bardzo mocno nad chodnikiem w Paździornie. Jesteśmy jedyną miejscowością na 
odcinku Środa Śl.-Jordanów. Droga ta łączy trzy trasy krajowe i jedną międzynarodową. 
Jako jedyna miejscowość na tej trasie nie mamy ani kawałka chodnika. Do tej pory 
chodniki realizowane były metodą gospodarczą. Udało się zasponsorować troszeczkę 
tłucznia, mieszkańcy się zebrali i wybudowaliśmy jeden odcinek, drugi. Natomiast 
odcinek, który jest następny przed nami, jest ponad nasze siły. Metodą gospodarcza nie 
będziemy w stanie tego zrobić. Apeluję do Pana Kazimierza Buby, członka Zarządu, żeby 
na naszą korzyść lobbował i żeby ten chodnik doszedł prędzej czy później do skutku, 
ponieważ niebezpieczeństwo jest duże. Zapraszam na wizję lokalną. Tam naprawdę nie 
ma jak przejść. Ludzie mają problem, żeby się przemieścić, ponieważ z jednej strony jest 
ruch,  z drugiej strony jest ruch i do tego są jeszcze dwa zakręty. Bardzo proszę, żeby się 
nad tym tematem pochylić. 
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Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Spraw się nawarstwiło. Panie 
radny miło jest, jak ktoś widzi, że powiat jeszcze pracuje, bo większość nas niestety 
jeszcze gani, że nic nie robimy, albo mało robimy. Chciałoby się więcej. Ja Panu obiecuję, 
że w tej kadencji, a zostało jeszcze 3 lata, jeżeli to będzie szło w takim tempie, to 
wszystkie rowy będą wyczyszczone i krzaki znikną. Przepust ten jeden co na Osiek. Ja też 
nie jestem fachowcem, ale proszę mi wierzyć, że staram się być przy każdej pracy, którą 
moi ludzie wykonują bądź firmy, którym to zlecamy. Naprawdę staram się być, jeżeli też 
coś widzę. Proszę zgłaszajcie mi. Tylko współpracą możemy …. Pismami się nie będziemy 
przerzucać. Jest telefon, dzwonić do mnie, czy do kierownika. Na miejscu naprawdę wiele 
spraw załatwimy i tak załatwimy je. U Pana, inwestycja Udanin, Ujazd Górny. Dużo spraw 
załatwiamy w trakcie. Mam nadzieję, że w Chmielowie też tak będzie. Będę tam 
naprawdę bardzo często, co trzeci, co drugi dzień. Będę kontrolował to. Panie radny 
Wicha, problem chodników jest bardzo dużym problemem w całym powiecie; gmina ma z 
tym problem. To chodzi o inwestycje. Wszystkiego nie udźwigniemy. Chciałbym bardzo, 
ale nie wiem. We wszystkich naszych pracach, inwestycjach partycypuje gmina. 
Bezpieczeństwo mieszkańców to też jest gest gminy. Nie wiem, czy gminę będzie stać na 
to w najbliższym czasie. Ja bym bardzo chciał. Ja chcę ten chodnik. Ja tam byłem nieraz. 
Same te przełomy, które nam tam Pan Bisek zrobił, gdyby nie to, nie zrobilibyśmy tego 
sami. Obiecał nam Pan Bisek zrobić również Wichrów, może w tym roku jeszcze, całą 
nakładkę. Nam też pomaga dużo, bo my nie jesteśmy  w stanie finansowo. Jeżeli damy 
radę, nie mówię nie. 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja mam wniosek do Pana Wójta o przyspieszenie 
odpowiedzi związanych z Komisją Rewizyjną, z kontrolą GOOSz, bo bardzo chcielibyśmy 
na początku przyszłego tygodnia zakończyć tą Komisję, zwłaszcza, że ja w październiku 
będę trochę niedyspozycyjna. A drugie to jest zapytanie, jak Pan Wójt mówił, że będzie 
wyjaśniał zakres kompetencji na tym stanowisku, bo ja bym chciała jeszcze, bo mnie to 
troszeczkę męczy. Jest trochę rozbieżności. Tutaj jest mowa o koordynatorze ds. zdrowia, 
natomiast w dokumencie, ogłoszeniu o konkursie i wszelkich informacjach o wynikach 
jest nabór na stanowisko urzędnicze dyr. GOOSz i Zdrowia. Jakby to wskazywało, że 
dyrektor również zdrowia. Czy to jest zmiana w międzyczasie na koordynatora ds. 
zdrowia?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Każdy powinien wiedzieć, że ogłasza się konkurs, a w 
konkursie jest hasło. A jak później to się będzie nazywać, proszę Radca Prawny Państwu 
wytłumaczy, jak Państwo nie wierzycie. Proszę bardzo. Także tutaj nie ma nic wspólnego. 
Powiedziałem Państwu i odpiszę Państwu, że podstawy przy ogłaszaniu konkursu, krótka 
odpowiedź, że zgodnie z ustawą o pracownikach samorządowych. Proszę przejrzeć sobie 
ustawę i sprawdzić. Jeżeli Państwo tutaj macie – „w związku  z powyższym, jeżeli 
jednostka nie istnieje” itd., ja Państwu dam odpowiedź. Proszę Państwa. Ja tutaj 
mówiłem na sesji. Pewne rzeczy nie odpisywaliśmy od razu. Albo mogliśmy zostawić 
szacowanie budynków 500, albo co innego nie robić i bawić się w biurokrację. To co 
musieliśmy wydawać. Pilne decyzje, żeśmy wydawali. Dopiero żeśmy skończyli i teraz 
jeszcze mamy nie ukrywam miesiąc zaległości papierkowych. Pracowników ile mamy to 
ile mamy. Jeżeli w Środzie Śl. zostało wydanych kilkadziesiąt decyzji odnośnie budynków 
mieszkalnych i wielkie artykuły we wszystkich gazetach, a myśmy wydali ponad 500 i nikt 
nie pisze, bo ja gazet nie kupuję. Ja nie płacę jako gmina za gazety, bo można sobie 
każdy tytuł kupić i tak kupują samorządy. Kupują i chwalą się. Cały czas w gazetach są i 
nieraz się zastanawiam, czy ci samorządowcy w ogóle pracują, bo oni cały czas są w 
gazetach. To nie o to chodzi, to chodzi o efektywność. Jeszcze raz potwierdzam, zgodnie  
z prawem zostało wszystko wykonane i Państwu to napiszę, czy się Państwu podoba, czy 
nie podoba. Rozumiem, każdy może mieć własne zdanie, to jest demokracja. Ja jeszcze 
raz powtarzam, zgodnie z prawem zostało wszystko zrobione.  
 
Janina Gawlik – Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, ja mam też pytania. Na wstępie 
chciałabym podziękować za docenienie, że szukamy pieniędzy i Pan Wójt mówi, że 
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wymieni Skarbnika. Uczestniczymy i Pan Wójt dobrze wie, cała kadra kierownicza w 
poszukiwaniu środków, nie tylko ja i radni. Myślę, że dużo ściągamy do powiatu. 
Wszystko to robimy na rzecz powiatu, wszystkich gmin. Natomiast nie ukrywam, że 
szczególnie bliska jest mi Gmina Kostomłoty i tak jak Pan radny powiedział, jeżeli jest 
taka potrzeba to też proszę ze swojej strony. A teraz do rzeczy. Panie Przewodniczący 
chciałabym złożyć wniosek. Może w kwestii uzupełnienia. Jesteśmy w trakcie Komisji 
Rewizyjnej i może bardziej sprecyzuję, albo się też powtórzę. Do tej pory z radnymi 
dyskutowaliśmy. Jeżeli chodzi o oświatę, to ciężka jest sytuacja, nie ma pieniędzy, trzeba 
ciąć, trzeba likwidować, trzeba zmniejszać, bo to jest dużo pieniędzy. Pani Jadach była 
zatrudniona na ½ etatu. Dzisiaj dowiadujemy się w sprawozdaniu, że jest nowy dyr. 
GOOSz i jest zatrudniony na 6/7 etatu. Chciałabym zapytać, czy się zwiększył zakres 
obowiązków jako dyrektora GOOSz-u, że zostało to na 6/7. Domniemywam, że 1/7 to 
jest odrębna umowa na koordynatora zdrowia. Drugie pytanie - co też będzie Pani 
koordynator koordynować, jeżeli chodzi o zdrowie? Bo z tych ogłoszeń, a proszę się Panie 
Wójcie tak bardzo nie denerwować, bo my wierzymy, że to jest zgodnie z prawem, 
natomiast ogłoszone było na stanowisko dyrektora GOOSz i Zdrowia w Gminie 
Kostomłoty. Natomiast, bo nie widzimy umowy o pracę, już w informacji podaje się 
koordynatora. Trzeba pamiętać, że ZUM jest zupełnie odrębną jednostką. Ma dyrektora, 
który nie tak, jak tutaj się pisze, że ten dyrektor będzie przygotowywał projekty 
budżetów, bo ta jednostka nie robi projektów budżetu; są to plany finansowe. Jest to 
zupełnie inne finansowanie, działanie na mocy zupełnie innej ustawy i zresztą Pani 
koordynator nowa te zasady bardzo dobrze zna. Także proszę się nie dziwić, że jesteśmy 
troszeczkę zszokowani, że dodaje się jakąś nazwę po to tylko być może, żeby stworzyć 
etat. Chcielibyśmy to otrzymać na piśmie. Jest to ważne, jesteśmy przed tworzeniem 
budżetu. Każdy radny będzie chciał coś wyciągnąć z tego budżetu i zrobić pewne zadania. 
Natomiast też musimy mieć jasną sytuację, czym się w tej gminie zajmują dyrektorzy 
szkół, a czym się zajmuje dyr. GOOSz-u. Czym zajmuje się dyrektor ZUM, a czym się 
zajmuje koordynator, bo z tego, jak każdy sobie przeczyta i wyciągnie z obwieszczenia, to 
praktycznie wystarczyłby ten dyr. GOOSz-u i zdrowia, bo on wchodzi w kompetencje, a 
ustawa o finansach publicznych zupełnie inne kompetencje daje dyrektorom jednostek. 
To jest moje jedno pytanie i drugie pytanie. A może nie. Zrezygnuję z drugiego. 
Chciałabym, żeby ta odpowiedź też padła przed Komisją Rewizyjną i proszę, żeby z tą 
odpowiedzią się nie ociągać. Myślę, że dostanę też opinię radcy prawnego, czy konkurs i 
zatrudnienie jest zgodne, na bazie którego statutu, którego regulaminu, czy jest zgodne 
z prawem. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Wiem, że jest problem. Pani radna tak samo jak było w 
powiecie, kiedy byłem Starostą, nie lubiła mądrzejszych ludzi od siebie. I tu jest problem, 
ponieważ cały czas… Ja mam inną zasadę. Ja się lubię otaczać mądrzejszymi od siebie i 
wtenczas idzie robota. Nie w tym rzecz. Wójt decyduje, czy ktoś będzie pracował na pół 
etatu, Pani Radca Pani potwierdzi, czy będzie pracował na cały etat. Strukturę 
organizacyjną UG ustala Wójt zarządzeniem, czy to się Pani radnej podoba, czy nie 
podoba, to jest Pani sprawa. Zasada jest taka, że może się nie podobać, jest demokracja. 
I na tym kończę dyskusję. Została Pani Jolanta Klimkiewicz zatrudniona zgodnie z 
prawem. Jak chce Pani, to w międzyczasie, w przerwie, Pani Radca potwierdzi, myśmy tą 
sprawę omawiali.  
 
Janina Gawlik – Ja proszę Panie Przewodniczący. Nie pozwolę sobie, żeby ktoś mnie 
obrażał, bo jestem radną. Mam prawo pytać i mam prawo żądać odpowiedzi.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pan Wójt również ma prawo 
odpowiedzieć w trakcie sesji, tak jak Pan Wicestarosta odpowiadał w trakcie sesji na 
wnioski i zapytania Pana radnego.  
 
Marian Fita – Ja chciałbym też odnieść do tego, bo miałem się nie wtrącać, bo termin 
ogłoszenia konkursu był trochę taki nie w porządku. Patrząc na to, że sam Pan Wójt 
powiedział, trzy komisje powołane, żeby nadążyć z tymi stratami. Można było przeczekać 
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ten okres wakacyjny, ogłosić konkurs po wakacjach. Poinformować radnych o tym 
wszystkim. Mam jeszcze trzy wnioski. Pierwsza sprawa dotyczy centralnego placu-Rynku. 
Mieliśmy awarie wodociągu i okazało się, że my płacimy za sprzątanie Rynku, a pod tymi 
krzewami, które tam rosną non stop jest pełno butelek i różnego rodzaju nieczystości. O 
co mi chodzi? Żeby zrobić coś, bo wczoraj miałem zebranie wiejskie i mieszkańcy 
naciskali, żeby w ogóle usunąć te krzewy, które tam rosną i zmobilizować pracownika 
odpowiedzialnego za utrzymanie porządku, żeby ten porządek był tam na co dzień. 
Radni, którzy byli w poprzedniej kadencji wiedzą, że jest pracownik, który bierze 
pieniądze za to i non stop jest problem z tym. Sprawa druga to chodnik od skrzyżowania 
w Rynku do ośrodka zdrowia. Na wysokości piekarni jest załamanie chodnika. Chodnik 
wisi w powietrzu, jest pustka pod spodem i tylko patrzeć jak wpadnie jakieś dziecko i 
zrobi sobie krzywdę (naprzeciwko banku). Żeby tylko nie ganić Pana Wójta, podziękować 
chciałem za zrobienie porządku z wysypiskiem, które istniało naprzeciw przepompowni 
ścieków. Wiem, że kosztowne było, niemniej znalazły się środki, żeby to usunąć. Proszę 
ponaglić sprawę byłego POM-u, bo jest tam zagrożenie niejednokrotnie zdrowia. Pan 
Kierownik ZGK ma podgląd i widać nieraz jak idzie tam młodzież i tam się dzieją sceny 
jak z filmów nie powiem jakich. Bardzo proszę o zajęcie się tą sprawą.  
 
 Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi Panie Wiceprzewodniczący o Panią Dyrektor, 
że trzeba było czekać itd. Pani Jadach składała kilka razy wypowiedzenie. Złożyła, że 
odchodzi definitywnie. Nie wiem, czy ja mam konsultować z Radą, czy komisją którąś, 
Rewizyjną, jakich mam pracowników zatrudniać, kiedy konkursy ogłaszać. Nie tą drogą 
idziemy. Ja odpowiadam za kadrę, ja zatrudniam, ja ogłaszam konkursy i tutaj nie ulega 
wątpliwości, każdy  ma swoje prawa i swoje racje. Jeśli chodzi o śmietnik, to ten Pan cały 
czas sprząta i co posprząta, cały czas, tutaj jest kwestia delikatnie mówiąc kultury 
osobistej. Wrzuci te  butelki. Ale na bieżąco, na ile to możliwe, Sekretarz zwracał uwagę, 
zwraca także uwagę. Inni zwracają, ja zwracam uwagę, tak żeby to było jak najwięcej 
sprzątane. Myśmy wystąpili do insp. nadzoru budowlanego, ale także wystąpiliśmy do 
tych właścicieli, którzy są, żeby ten teren zabezpieczyć. Na dzień dzisiejszy tylko to 
możemy zrobić, no bo co innego? Tutaj nie przeznaczymy środków, to nie jest nasza 
własność, nawet nie możemy.  
 
Marian Fita – Panie Wójcie ja nie przeczę, że to są Pańskie kompetencje i Pan 
zarządzeniem powołuje dyrektora. Ja mówiłem o okresie wakacyjnym. Był dyrektorem 
GOOSz-u kiedyś dyrektor ZUM. Przez te 2 m-ce mógł być. I zrobić to dla świętego 
spokoju. Ja nie mam nic przeciw, bo Pan decyduje kogo Pan zatrudnia. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tak jak Pan Wójt powiedział pewne 
kompetencje należą do różnych organów. Jeżeli Pan Wójt korzysta ze swoich kompetencji 
to korzysta. Jeżeli macie Państwo wątpliwości co do legalności tego postępowania to 
proszę się zwrócić o opinię do Pani Mecenas, a nie żebyśmy tutaj dywagowali, bo za 
chwilę przejdziemy do poszczególnych pracowników. O czym my mówimy? Jeżeli są 
wątpliwości natury prawnej, to proszę zwrócić się z takim zapytaniem i rozumiem, że 
Komisja się zwróciła i Pan Wójt taką odpowiedź udzieli. Nie mówmy o tym, czy coś było 
stosowne w tym momencie, czy nie, bo dojdziemy naprawdę do kuriozum 
 
Marian Fita – Wycofuję pytanie, popracujemy nad tym w komisjach. Nasunęło mi się 
jeszcze pytanie odnośnie poczty. Poczta usunęła płot i chodzi o to, żeby w jakiś sposób 
zagospodarować, utwardzić, ponieważ zaczynają tam stawać samochody klientów poczty. 
Mówimy o ul. Akacjowej 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Tam jest to tak nasypane, że trzeba byłoby wykorytować. 
Teraz chciałem Państwu uzmysłowić jedną rzecz. Mamy 780 tys. spornych podatku od 
nieruchomości odnośnie autostrady za 5 lat. Przy autostradzie, gdzie miał być MOP. To 
jest jedno. Druga firma wystąpiła też o 5 lat, ale tutaj nie podlega wątpliwości. Teraz w 
październiku siadamy i bierzemy jeszcze jakiegoś pracownika merytorycznego odnośnie 
umorzeń. Wiadomo, że ja decyduję odnośnie umorzeń, bo Wójt decyduje jednoosobowo 
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w podatku. I w wielu przypadkach trzeba będzie ten podatek, jeżeli jest jedyne źródło 
utrzymania rodziny typowo rolniczej, na pewno trzeba będzie umorzyć. Czyli znowu w 
budżecie będzie mniej pieniędzy. Natomiast tutaj, jak szanowni radni i szanowni sołtysi 
składają wnioski. Ja jestem za tym, żeby składali wnioski, ale jak przeliczyłem szybko 
wnioski z poszczególnych miejscowości, to już tam jest na parę milionów zł. Ja bym też 
prosił według priorytetów ustalić sobie w miejscowościach, co najbardziej jest potrzebne, 
bo np. dostaję  z jednej miejscowości 30 wniosków. My będziemy się pochylać nad 
wszystkimi, będziemy analizować, które ważniejsze, przedstawiać Radzie, komisje będą 
nad tym pracować, ale będziemy mieli pulę środków finansowych, jaką mamy. Ta pula 
jest. Opracowanie dokumentacji nam się przedłużyło oświetlenia, gdzie były trzy 
inwestycje: Mieczków, Paździorno i Świdnica Polska. Dokumentacja jeszcze trwa, jest z 
poślizgiem. Wnioski są składane na lampy pojedyncze. Ewentualnie możemy zakupić 
pojedyncze lampy hybrydowe i wtenczas można postawić. Natomiast, jeśli chodzi o 
podłączenie do sieci, nie ma możliwości. Stawiając oddzielnie jedną lampę, która nie jest 
w sieci, to musimy opracować dokumentację, która trwa średnio pół roku. Kiedyś było to 
trochę inaczej. Robiła to gmina, przekazywała nieodpłatnie Tauronowi, zakładowi 
energetycznemu. Natomiast od paru lat jest, że mienie, które zostało wytworzone przez 
gminę, nie może być nieodpłatnie przekazane. Będziemy siadać i nad każdym jednym 
wnioskiem się pochylać, ale jest ich bardzo dużo. Ja wcale się nie dziwię, bo te potrzeby 
są potężne, tylko ustaliliśmy też w przyszłym roku Fundusz Sołecki – 360 tys. I już 
mówię Państwu, że jeżeli nie pozyskamy z zewnątrz na place zabaw itd. nie będzie miała 
gmina żadnych środków finansowych na dofinansowanie. Dlatego jest Fundusz Sołecki, 
żebyście Państwo jak najwięcej wszystkich tych spraw miejscowych danej miejscowości 
załatwili w ramach tych środków, bo wiemy i wiecie szanowni radni, jaki jest budżet 
Gminy i jeszcze mówię, jakie jest niebezpieczeństwo, i ile tych pieniędzy. Natomiast 
mamy 1,5 mln na przyszły rok na drogę itd. To są potężne środki, nie licząc jeszcze inne 
inwestycje, które planujemy: SUW w Wilkowie, gdzie dokumentację opracowujemy- 
rzędu 2 mln zł. Musimy dostać do tego dofinansowanie. Ja będę wnioskował, Rada 
zadecyduje, że musimy przyjąć priorytety w gminie do inwestycji. Mamy też świetlicę w 
Świdnicy Polskiej. Już wydana jest decyzja zagospodarowania. My sobie wydajemy 
decyzję i już żeśmy ją wydali, teraz będziemy dyskutować nt. projektu. Mamy boisko 
wielofunkcyjne, które wyszło nam 650 tys., ponieważ tam 70 cm jest gruntów  rolnych. 
Jest tych spraw, dlatego mówię, będziemy się pochylać nad wszystkim, ale ogrom jest 
potrzeb.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie Wójcie informacje odnośnie 
inwestycji, tak jak Pan radny wnioskował. Jak byśmy mieli zebrane, oczywiście 
sukcesywnie, to by było dobrze, bo to by nam pokazało na jakim etapie są poszczególne 
elementy.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Przygotujemy. 
 
Iwo Iwaszków – Mam pytanie odnośnie boiska wielofunkcyjnego. Czy mógłby Pan 
szacunkowo określić, ponieważ mieszkańcy pytają się, kiedy zaczną się prace związane z 
modernizacją tego boiska. Tak szacunkowo, żebym wiedział, co odpowiedzieć, czy to 
będzie w tym roku, czy przyszłym, czy następnym. Wiem, że koszty są większe. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – W tej chwili to jest jedynie dostęp do Ministerstwa Sportu, 
gdzie jest dofinansowanie 33%. Natomiast my chcemy, żeby było jeszcze dofinansowanie 
w ramach działań środków unijnych z urzędu marszałkowskiego. To co wiem, nabór 
koniec grudnia, początek stycznia, dlatego też mamy dokumentację. Już jest zlecone, 
ogłoszone w formie zapytania. Potrzeba jeszcze studium wykonalności. Okazuje się, że 
oprócz dokumentacji musi być jeszcze studium, ale studium to są groszowe sprawy. 
Będziemy składać. Jeżeli udałoby się nam, to byśmy zrobili montaż finansowy – z 
Ministerstwa Sportu i tutaj. Natomiast już odpadają, myśmy założyli 8-10 miejsc 
parkingowych, tam trzeba by było drogę dojazdową. To już nie wchodzi w kwalifikowane 
koszty. Ja mam nadzieję, że w przyszłym roku, ale wszystko jest zależne od środków 
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unijnych. Myśmy zakładali w sumie 150, 150 po drugiej stronie, a w tej chwili nam 
wyszło więcej. To jest też priorytet.  
 
Iwo Iwaszków - Jeśli środków unijnych nie będzie? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Będą. Tylko nie wiadomo, kiedy ruszą.  
 
Ryszard Pisarek – Korzystając z tego, że jest Pan Starosta,  a ponieważ jest to obiekt, 
który jest na terenie Gminy Kostomłoty w użyczeniu– ośrodek wsparcia dziennego. 
Dobrze, że jest Pani główna księgowa. Panie Wójcie w styczniu na mój wniosek, 
zauważyłem, że tam może wydarzyć się tragedia. W styczniu Pan Bartoszewski, który jest 
odpowiedzialny za infrastrukturę stwierdził, że faktycznie to spotkanie było potrzebne. Ale 
do rzeczy. Komin odprowadzający spaliny, komin stalowy, na dzień dzisiejszy może ulec 
upadkowi. Może uszkodzić halę sportową i jeszcze obiekt obok. Prosiłem od stycznia. 
Mamy 9 m-cy i nic w tym temacie się nie zrobiło. Dzisiaj rozmawiałem z Panem 
Bartoszewskim to mi mówi na dzisiaj, od styczna na dzisiaj mówi mi, że dopiero trzeba 
będzie zrobić ekspertyzę tego komina, gdzie … może podejść, bo to chodzi o 
bezpieczeństwo, że komin na wysokości 2 m jest przez wody opadowe zalewany. Tam 
powstało zardzewienie i on jest tak cienki, że może przechylić się. Bardzo bym prosił 
Panie Starosto, ponieważ jest to Państwa ośrodek o wspomożenie Gminie, bo Gmina dała 
wam to w użyczenie, żeby przyjrzeć się temu tematowi jak najszybciej, bo okres 
grzewczy rozpoczyna się w październiku. Ja Pana Wójta absolutnie nie winuję, ale winuję 
pewne służby, które działają na terenie Gminy Kostomłoty. Prosiłem o sygnalizację z 
Panem Starostą, do wiadomości Pan Wójta, żeby to zostało w jak najszybszym, 
najkrótszym okresie naprawione. Ten komin proszę Państwa się nie nadaje. Ja nie chcę 
PIP nasłać, bo w ogóle zamknie i nie będzie ta placówka ogrzewana. Trzeba odbudować 
ten komin.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jako Gmina wystąpiliśmy z zapytaniem ekspertyzy tego 
komina. Już wpływają pierwsze oferty. Dzisiaj wpłynęły dwie. Jedna na 9 druga na 10 
tys., żeby stwierdzić, czy ten komin jest dobry, czy niedobry. Szanowni Państwo, ja 
sądzę, że będą inne ekspertyzy, które będą tańsze i będzie to kosztować 1, 2 tys. zł. 
Natomiast nie mamy innego wyjścia i musimy stwierdzić, czy komin się nadaje. Trzeba go 
przewiercić, trzeba zbadać długość i ekspert musi się wypowiedzieć, czy ten komin ma 
stać. Ponieważ ten komin jest takiej wysokości to znowu są potężne koszty, a może się 
okazać, że nie. Natomiast, jeśli chodzi o drugą sprawę. Kwestia dachu, że tynki odpadły. 
Dzisiaj na tym dachu firma robi w ramach gwarancji uszczelnienie. Przepraszam bardzo, 
ale ten dach jest „skopany”, bo tam jest niecka w środku. Tak nie powinno być, tak ktoś 
kiedyś robił. Ale w sumie to żeśmy zastali i to robimy. Tam jest naprawiane i robione. 
Sądzę, że w przyszłym tygodniu będziemy mieli już ekspertyzę tego komina. My jako 
gmina nic nie możemy robić, nie możemy podjąć decyzji. Ja rozumiem, jak by to było 
moje prywatne i Pana radnego możemy postukać, popukać i stwierdzić, czy jest 
możliwość wzmocnić. A może się okazać, że na tej wysokości 2 m należy wzmocnić i dać 
otulinę zewnętrzną itd. Ale to nam wykaże dopiero ekspertyza. Ja mówiłem Państwu, że 
pewne rzeczy nam uciekły poprzez tajfun, gradobicie, huragan. Jak Państwo zauważyli, 
nawet głos mi w pewnym momencie zadrżał, ponieważ ja wróciłem myślami do tamtych 
dni. To było straszne. Ja dziękuję Panu Pisarkowi, który co 4-5 dni dzwonił i pytał się, co 
tam słychać. Szacunek dla Pana. Wiem, że wiele osób było zainteresowanych. Wiele osób 
w ogóle to nie interesowało. Tylko się patrzą, jak ewentualnie Wójtowi dołożyć, zamiast 
np. pomóc. Taka jest prawda. Wcale się nie dziwię, takie mamy prawo demokracji.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Jak wygląda sytuacja w związku z tymi zasiłkami 
płaconymi na dzieci tych rodzin, których rodzice nie są właścicielami danego mieszkania, 
jak np. dzieci mieszkają u dziadków. Czy oni będą mieć ten zasiłek, czy nie?    
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Otrzymaliśmy wyjaśnienie z Kuratorium, że pokoleniówka 
też wchodzi, chociaż ustawa nie mówi o pokoleniówce. Daliśmy wykazy i tak ustaliliśmy. 
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Taką mamy interpretację. Mamy pięć zestawień, które poszły do Kuratorium odnośnie 
500, 1000 zł; otrzymaliśmy środki. Już są wypłacane. Pokoleniówka - ustalone było z 
kuratorem, że też.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze są jakieś wnioski i 
zapytania? Nie widzę. 
 
Ad. 11. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Prosiłbym szanownych radnych, sołtysów i społeczeństwo 
gminy, bo są takie telefony, że moim pracownikom zaczyna się ubliżać, krzyczeć itd. Ja 
swoim pracownikom wszystkim powiedziałem, że jeżeli otrzymujecie taki telefon to 
proszę się rozłączać i kierować do mnie. Proszę się nie zdziwić, jeżeli szanowni radni będą 
mieli jakąś skargę danego obywatela. Jeżeli ktoś krzyczy przez 15 min. przez telefon, a 
mój pracownik nie może się nawet odezwać, to nie ma dyskusji jakby dwutorowej. 
Mieliśmy taką sytuację w GOPS, gdzie  w pewnym momencie Pani Kierownik nie mogła w 
ogóle pracować, bo przychodzili interesanci, mieli pretensje, oni przyszli i godzinę by 
siedzieli i dyskutowali, a tu trzeba napisać decyzję natychmiastowej wykonalności, bo 
trzeba płacić zasiłki, żeby ludzie remontowali itd. I jeszcze jedno. Dużo nam czasu 
schodziło z wnioskami, czy na gradobicie, czy na suszy, chociaż na suszy już więcej 
zaczęliśmy zwracać uwagę. Ale jest taka sytuacja, że ktoś składa wniosek o gradobicie. 
Składa na 40 ha. Pytanie, masz 40 ha? Nie 20 i składam na wszelki wypadek. My znowu 
wzywamy takiego klienta, takiego rolnika i tak cały czas. Albo przyjdzie rolnik, żeby mu 
pomóc wypełnić, no my jesteśmy od tego. Ale przepraszam bardzo, pracownik, który ma 
szacować 3 godziny siedzi z obywatelem, z rolnikiem. I tutaj też, Pan radny Pisarek ma 
rację i Bartoszewski szacował, i Bartoszewski w kosztorysach. Po prostu pewne rzeczy nie 
zrobiliśmy w czasie. Chociaż z drugiej strony nie dziwię się naszym rolnikom, bo oni też 
nie wierzą w tą pomoc. Też podchodzą do tego, w taki troszeczkę luźny sposób.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja myślę, że takie nadzwyczajne 
sytuacje potrzebują też takiego nadzwyczajnego działania, i też nadzwyczajnego 
zrozumienia tych, których to nie dotknęło. Bo w momencie, kiedy nas dotknie 
bezpośrednio, inaczej patrzymy na rzeczywistość. Jesteśmy w punkcie „Sprawy bieżące”. 
Czy któryś z radnych chciałby zabrać jeszcze głos? Nie widzę.  
  
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ogłaszam zakończenie XIII sesji Rady 
Gminy.  
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 16.20. 
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Załącznik nr 1 

 
S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na 
X sesji w dniu 30.06.2015 r. 
XI sesji w dniu 10.07.2015 r. 
XII sesji w dniu 07.09.2015 r. 

 
1. Uchwała Nr X/51/15 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 

2014. 
Plan po zmianach: dochody budżetu gminy 21.814.711,21 zł, wydatki budżetu 
gminy 22.961.264,21 zł. 

 
2. Uchwała Nr X/52/15 w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej 
opłaty.  
Zgodnie z uchwałą od 1 sierpnia br. nastąpił wzrost opłaty o 2 zł za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w sposób selektywny i nieselektywny. 

 
3. Uchwała Nr X/53/15 w sprawie przystąpienia Gminy Kostomłoty do 

stowarzyszenia pod nazwą „Związek Gmin Wiejskich Rzeczpospolitej 
Polskiej”. 
Uchwałę przesłano do siedziby Stowarzyszenia.  
Związek Gmin Wiejskich RP to największa ogólnopolska organizacja skupiająca 
gminy wiejskie i miejsko-wiejskie. Podstawowym celem Związku jest integracja 
samorządów wiejskich i rozwiązywanie typowych problemów tego środowiska. 

 
4. Uchwała Nr X/54/15 w sprawie zasad ustalania diety dla sołtysów. 

Nowe zasady naliczenia diet obowiązują od 1 sierpnia  br. 
 
5. Uchwała Nr X/55/15 w sprawie zmiany uchwały nr XVI/90/11 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 3 listopada 2011 r. w sprawie określenia wynagrodzenia 
dla sołtysów jako inkasentów z tytułu poboru podatków: rolnego, od 
nieruchomości, leśnego – stanowiących dochody Gminy Kostomłoty oraz 
określenia terminu płatności dla inkasentów z tytułu poboru w/w 
podatków. 
Zgodnie z uchwałą od 1 sierpnia br. zniesiono wynagrodzenie dla sołtysów z tytułu 
poboru podatków: rolnego, od nieruchomości, leśnego. 

 
6. Uchwała Nr X/56/15 o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla istniejących cmentarzy położonych 
w obrębach Jakubkowice i Samborz wraz z sąsiadującymi obszarami  
Sporządzenie mpzp umożliwi uporządkowanie sytuacji formalno-prawnej istniejących 
cmentarzy. 

 
7. Uchwała Nr XI/57/15 w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Kostomłoty, w ramach projektu pn. „Plan 
gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Kostomłoty”. 
Plan jest dokumentem strategicznym, przygotowanym na lata 2015-2020. Na jego 
podstawie gmina będzie mogła uzyskać dofinansowanie ze środków UE na działania 
zmierzające do poprawy efektywności energetycznej Gminy Kostomłoty i poprawy 
jakości powietrza. 

 
 
8. Uchwała Nr XI/58/15 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kostomłoty. 
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Zmiany nastąpiły w związku  z przyjęciem przez gminę planu gospodarki 
niskoemisynej dla Gminy Kostomłoty. 
 

9. Uchwała Nr XI/59/15 i Nr XI/60/15 w sprawie uzupełnienia sieci                     
publicznych  przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych.                                                                                       
Uzupełniono sieć publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych o oddział przedszkolny dla dzieci w wieku 3-4 lata w SP Karczyce i SP 
Mieczków.  

 

10. Uchwała Nr XI/61/15 w sprawie zaopiniowania propozycji planu 
aglomeracji Kostomłoty. 
Potrzeba wyznaczenia nowej aglomeracji wynikała z konieczności aktualizacji 
przebiegu granic obszaru aglomeracji oraz wielkości równoważnej liczby 
mieszkańców. 

 
11. Uchwała Nr XII/62/15 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 

2014. 
Plan po zmianach: dochody budżetu gminy 23.363.103,70 zł, wydatki budżetu 
gminy 24.509.656,70 zł. 

 
12. Uchwała Nr XII/63/15 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kostomłoty. 
Zmiany nastąpiły w związku  z planowaną współpracą z Powiatem Średzkim oraz 
współfinansowaniem zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 
1606D na odcinku od granicy z powiatem Wrocławskim do skrzyżowania z drogą 
powiatową nr 2020D”. 
 

13. Uchwała Nr XII/64/15 w sprawie zmiany uchwały nr XXII/120/12 Rady 
Gminy Kostomłoty z dnia 24 kwietnia 2012r. w sprawie przyjęcia 
„Programu   

     usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy  
     Kostomłoty”. 

      Zaistniała potrzeba dodania kolejnych nieruchomości, na których znajdują się  
      wyroby azbestowe.   
 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu (poz. 
1,2,5,8,11,12). 
 
 

Załącznik nr 2 
 
 

Kostomłoty, dnia 21 września 2015 r. 
     

INFORMACJA WÓJTA GMINY KOSTOMŁOTY 
O OŚWIADCZENIACH MAJĄTKOWYCH 

SKŁADANYCH NA PODSTAWIE USTAWY O SAMORZĄDZIE GMINNYM 
ZA 2014 R. 

 
Na podstawie art. 24 h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 
(t.j. Dz.U. z 2013 r., póz. 594 z późn. zm.) Wójt Gminy jest zobowiązany do dnia 30 
października każdego roku przedstawić Radzie Gminy informację o: 
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1 osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 
2 nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych 

wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 
3 działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w 

analizowanych oświadczeniach majątkowych. 
 

Oświadczenia majątkowe za rok 2014 (według stanu na dzień 31.12.2014 r.), do kontroli 
których zobowiązany był Wójt Gminy – złożyli: 

1 Suropek Andrzej 
2 Szopa Bogusława 
3 Lipowczyk Eugeniusz 
4 Jadach Maria 
5 Basińska Danuta 
6 Stankiewicz Zofia 
7 Strzelecka Dorota 
8 Łapa Urszula 
9 Markiewicz Kamila 
10 Kawiecka Ewa 
11 Krzyżak Mariusz 
12 Fajkiel Bogusława 
13 Dulęba Ewelina 
14 Hossa Rafał 
 

Ponadto oświadczenia majątkowe złożyły: 
- Elżbieta Czarnota -  16.03.2015 r. (w związku  z zaprzestaniem pełnienia funkcji 
skarbnika gminy) 
- Rafał Hossa – 10.03.2015 r. (w związku  z powierzeniem funkcji skarbnika gminy) 
- Maria Jadach - 31.08.2015 r. (w związku z przejściem na emeryturę i rozwiązaniem 
umowy o pracę) 
- Jolanta Klimkiewicz – 17.09.2015r.  (w związku z zatrudnieniem na stanowisku 
dyrektora GOOSz) 
- Ewa Kawiecka – 24.04.2015 r. (korekta oświadczenia majątkowego za rok 2013) 

 
Mając na uwadze obowiązek nałożony ustawą informuję, że: 
− wszystkie osoby zobowiązane, złożyły w terminie ustawowym oświadczenia 

majątkowe, 
− po przeprowadzeniu analizy złożonych oświadczeń majątkowych, nie stwierdzono w 

nich nieprawidłowości, 
− w związku z nie stwierdzeniem nieprawidłowości w złożonych oświadczeniach 

majątkowych, nie podejmowano żadnych działań nakazanych ustawą. 
 

W dniu 03.06.2014 r. pismem nr RG.2124.10.2015, zgodnie z art. 24 h ust. 6 ustawy z 
dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, Wójt Gminy przekazał Naczelnikom 
Urzędów Skarbowych: w Środzie Śląskiej, Wołowie i we Wrocławiu (ul. Trzebnicka 33 oraz 
ul. Klimasa 34) oświadczenia majątkowe wraz z kopiami zeznań o wysokości osiągniętego 
dochodu w roku podatkowym 2014 (PIT). Pozostałe  oświadczenia przekazał pismem nr 
RG.2124.5.2015 z dnia 25.03.2015 r.,  RG.2124.6.2015 z dnia 10.04.2015 r., 
RG.2124.9.2015 z dnia 03.06.2015 r., RG.2124.13.2015 z dnia 22.09.2015 r., 
RG.2124.14.2015 z dnia 22.09.2015 r. 
 
Informacje zawarte w oświadczeniach majątkowych są jawne i zostały udostępnione w 
BIP dostępnym na stronie internetowej. 
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Załącznik nr 3 
 
 

Kostomłoty, dnia 18 września 2015 r. 
 
 
 

INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY KOSTOMŁOTY  
O OŚWIADCZENIACH MAJĄTKOWYCH  

SKŁADANYCH NA PODSTAWIE USTAWY O SAMORZĄDZIE GMINNYM 
ZA 2014 R. 

 
Na podstawie art. 24 h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 
(t.j. Dz.U. z 2013 r., póz. 594 z późn. zm.) Przewodniczący Rady Gminy jest zobowiązany 
do dnia 30 października każdego roku przedstawić Radzie Gminy informację o: 

1 osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 
2 nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych 

wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 
3 działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w 

analizowanych oświadczeniach majątkowych. 
 

Oświadczenia majątkowe za rok 2014 (według stanu na dzień 31.12.2014 r.), do kontroli 
których zobowiązany był Przewodniczący Rady – złożyło 14 radnych: 
 
1. BARYLAK LEON 
2. FITA MARIAN 
3. GAWLIK JANINA 
4. GONET ZUZANNA 
5. IWASZKÓW IWO 
6. LECH JÓZEF 
7. PIESZCZOCH- ŚMIDODA MAŁGORZATA 
8. PISAREK RYSZARD 
9. POMYKAŁA MAREK 
10. RYSZKA IWONA 
11. SUDOŁ WALDEMAR 
12. SZWEDO JAN 
13. WICHA LESZEK 
14. ŻERELIK GRZEGORZ 
 
 
Ponadto w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania wszyscy w/w radni złożyli 
pierwsze w kadencji 2014-2018 oświadczenia majątkowe. 
 
 
 
Mając na uwadze obowiązek nałożony ustawą informuję, że: 
− wszystkie osoby zobowiązane, złożyły w terminie ustawowym oświadczenia 

majątkowe, 
− po przeprowadzeniu analizy oświadczeń majątkowych, nie stwierdzono w nich 

nieprawidłowości, 
− w związku z nie stwierdzeniem nieprawidłowości w złożonych oświadczeniach 

majątkowych, nie podejmowano żadnych działań nakazanych ustawą. 
 
W dniu 10.06.2015 r. pismem nr RG.0043.4.2015, zgodnie z art. 24 h ust. 6 ustawy z 
dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, Przewodniczący przekazał Naczelnikowi 
Urzędu Skarbowego w Środzie Śląskiej oświadczenia majątkowe wraz z kopiami zeznań o 
wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym 2014 (PIT). Pierwsze oświadczenia 

 24



majątkowe przekazał w dniu 03.02.2015 r. (pismo nr RG.0043.1.2015). 
 
Informacje zawarte w oświadczeniach majątkowych są jawne i zostały udostępnione w 
BIP dostępnym na stronie internetowej. 
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